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先修課程
Prerequisite

本課程的主要目標為培養學生進行研究的基本能力。因此，本課程除了介紹教育研究方
法相關理論外，亦強調實做。藉由理論方法的介紹、研究文獻評析、實際撰寫研究論文
並發表報告的流程，以增強學生對於研究方法的認識與應用能力

課程目標
Course Objectives

系教育目標
Dept.'s Education Objectives

1

培育中、小學及成人英語文教學之能力和提升及強化在職教師之英語文教學能力。
The program trains students' teaching ability. There are two types of students:
those who seek to become high school and adult English teachers; those who are
already teachers and seek to accomplish this degree.

2

鼓勵研究生從事具有東部地區在地化特色之英語文教學相關研究。
In order to contribute to the culture of Taiwan's east coast, the program
encourages students to engage local subject matters as materials for their
research.

3
鼓勵研究生以多元型式和題材及跨領域思考，進行英語文教學之研究。
While they research English teaching pedagogy, the program encourages students to
think diversely and across disciplines.

4
訓練本組研究生進行英語文教學相關產業的深度探討。
The program trains students to probe into different cultural industries in
relation to their studies.

5
訓練獨立思考能力與團隊合作精神。
The program trains students both to think independently and to cooperate with
others.

系專業能力

Basic Learning Outcomes

課程目標與系專業能
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Correlation
between Course
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A
培養英語文教學能力。
The program improves students' English and trains them in
English language pedagogy.

○

B
培養英語文研究能力。
The program gives students basic knowledge of research methods.

●

C
具備文獻資料搜索與引用分析之能力。
The program trains students to gather and analyze research
materials.

●

D
具備英文論文基礎閱讀能力
The program cultivates the ability to understand the research
thesis format.

●

E
具備學術寫作的基本能力。
The program trains students to write academic papers.

○

F
具備批判性思考的能力。
Ability in critical thinking.

●

圖示說明Illustration ：● 高度相關 Highly correlated ○中度相關 Moderately correlated

一、研究方法與方法論。
二、研究論文評析。
三、研究論文構思與設計（資料收集、研究問題擬定、文獻探討、論文寫作格式、研究
倫理等）。
四、批判檢視研究論文相關議題。
五、研究計劃撰寫與發表

資源需求評估（師資專長之聘任、儀器設備的配合．．．等）
Resources Required (e.g. qualifications and expertise, instrument and equipment, etc.)

課程要求和教學方式之建議
Course Requirements and Suggested Teaching Methods

教師講授、小組發表、分組討論、研究論文實例分析、學生個人研究計劃發

其他
Miscellaneous
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